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§ 1  

Val av justerare och dag för justering  

Beslut 

Ordförande Olle Burell (S) och vice ordförande Lotta Edholm 

(L) utsågs att justera protokollet från dagens sammanträde. 

Justering av protokoll ska ske senast torsdagen den 16 februari 

2017. 
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§ 2   

Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens 

sammanträde den 15 december 2016 

Beslut 

Anmälan av protokollet från utbildningsnämndens sammanträde 

den 15 december 2016, som blivit vederbörligen justerat, 

godkänns. 
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§ 3   

Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens 

antagningsdelegerade den 15 december 2016 

 
Beslut 

Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens 

antagningsdelegerade den 15 december 2016 som blivit 

vederbörligen justerat, anmäls och läggs till handlingarna. 
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§ 4   

Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens 

förvaltningsgrupp den 15 december 2016 och den 24 

januari 2017 

Beslut 

Anmälan av protokoll från utbildningsförvaltningens 

förvaltningsgrupp den 15 december 2016 och den 24 januari 

2017 som blivit vederbörligen justerat, anmäls och läggs till 

handlingarna. 
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§ 5   

Anmälan av beslut från kommunfullmäktige och 

kommunstyrelsen inom nämndens verksamhetsområden 

 

Beslut från kommunfullmäktige och kommunstyrelsen inom 

utbildningsnämndens verksamhetsområde anmäldes. 

 
Beslut 

Anmälan läggs till handlingarna. 
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§ 6   

Anmälan av delegationsbeslut, inkomna handlingar m.m. 

Delegationsbeslut till och med den 18 januari 2017 från: 

Utbildningsdirektören 

Förskoleavdelningen 

Grundskoleavdelningen 

Gymnasieavdelningen  

Avdelningen för samordning och utveckling 

Avdelningen för ekonomi och styrning 

Avdelningen för personal- och kompetensförsörjning 

Avdelningen för uppdrag kring lärande och elevhälsa 

 

Anmälan av beslut av nämndens ordförande den 31 januari 2017 

i dnr 4.3.1-535/2017 om prövning av rektors beslut om 

avstängning av elev samt beslut om förlängning av avstängning. 

 
Beslut 

Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
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§ 7   

Verksamhetsberättelse 2016 för utbildningsnämnden 

 
Beslut 

1. Verksamhetsberättelse 2016 för utbildningsnämnden 

godkänns och överlämnas till kommunstyrelsen.  

2. Nämnden godkänner de förändringar som föreslås i  

avsnitt 6 om resultatenheter och anslagsenheter.  

3. Slutrapport för klimatinvesteringar godkänns, bilaga 11. 

4. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

23 januari 2017, dnr 1.2.3-120/2017. 

 

Nämnden uppnår flera av kommunfullmäktiges mål och bidrar i 

hög grad till att kommunfullmäktiges mål för stadens 

verksamheter uppnås. De i verksamhetsplanen angivna 

uppdragen och aktiviteterna har i huvudsak genomförts som 

planerat liksom en mängd insatser, som anknyter till de 

prioriterade områdena. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samverkan med övriga avdelningar. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Verksamhetsberättelse 2016 för utbildningsnämnden 

godkänns och överlämnas till kommunstyrelsen.  

2. Nämnden godkänner de förändringar som föreslås i  

avsnitt 6 om resultatenheter och anslagsenheter.  

3. Slutrapport för klimatinvesteringar godkänns, bilaga 11. 

4. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. / 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med hans yrkande. 

 
Särskilt uttalande 

Cecilia Brinck m.fl. (M), Lotta Edholm m.fl. (L) och John 

Kåberg (C) anmälde ett särskilt uttalande enligt nedan: 

 

Det är anmärkningsvärt att så många av nämndens mål inte 

uppnås eller bara uppnås delvis. Det är inte verkningsfullt att 

sätta upp mål, utan att också ha förmågan att uppnå dem. Det är 
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lätt att visa handlingskraft i en verksamhetsplan, men sedan 

måste det ju också bli någonting av utfästelserna. 

 

Antalet mål i är också mycket högt. För att förbättra 

måluppfyllelsen och därmed i förlängningen elevernas resultat, 

borde antalet mål minskas och vässas. 

 

Precis som tidigare år är både resultaten och den bristande 

likvärdigheten bekymmersamma. Det samma gäller 

resultatskillnaderna mellan pojkar och flickor. Varken målet för 

andelen elever i årskurs 9 som uppnår godkänt i samtliga ämnen 

eller målet för andelen elever i årskurs 9 som är behöriga till 

nationella program uppnås. Fortsätter den nedåtgående 

utvecklingen är gymnasiebehörigheten i Stockholms stad snart 

lika låg som i Göteborg. Skillnaderna mellan pojkar och flickor 

fortsätter också att öka, oavsett om man räknar med de 

nyanlända elevernas resultat eller ej. Det är tydligt att en av 

utbildningsnämndens viktigaste uppdrag måste vara skolans 

kompensatoriska uppdrag. I det ingår både att öka 

likvärdigheten och att satsa på särbegåvade elever. 

 

Det går inte att diskutera resultatutvecklingen utan att samtidigt 

förhålla sig till den brist på arbetsro och de otydliga krav från 

lärare, som också framgår av verksamhetsberättelsen. Bara drygt 

hälften av eleverna i årskurs 8 instämmer i påståendet Jag kan 

arbeta i lugn och ro på lektionerna. Även på gymnasiet framgår 

att bristen på arbetsro är ett problem. 

 

Både på grundskolan och i gymnasiet svarar också en stor del av 

eleverna att de inte vet vad de behöver kunna för att nå målen i 

de olika ämnena. Det är viktigt att prioritera insatser för att 

stävja stök och att lärare och skola är tydliga med vilka krav 

som ställs på eleverna. Därför är bristen på prioriteringar vad 

gäller lärares lön, utvecklingsmöjligheter och administrativa 

arbetsbörda slående. 

 

Lärarna är nyckeln till en framgångsrik skola. Därför 

genomförde alliansen under flera år höjningar av lärarlönerna 

utöver avtal, varav den sista beslutades våren 2014. Den 

nuvarande majoritetens skolpolitik utmärks istället av inställda 

lönesatsningar och uteblivna reformer för bättre arbetsmiljö.  

 

I gymnasiet är det viktigt att också fokusera på den höga 

frånvaron. För även om den oanmälda frånvaron är kvar på 

samma nivå som förra året, ökar den anmälda frånvaron, enligt 

tertialrapport 2. Och det blir ju inte lättare att ta igen förlorad 

undervisningstid bara för att frånvaron är anmäld och godkänd. 
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Ersättaryttrande  

Christian Carlsson (KD) hänvisade till det särskilda uttalande 

gemensamt från Moderaterna, Liberalerna och Centerpartiet. 
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§ 8   

Skolinspektionens föreläggande efter tillsyn av kommunal 

förskoleklass, grundskola, grundsärskola och fritidshem i 

Stockholms kommun 

Yttrande till Skolinspektionen 
 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till Skolinspektionen som svar på 

föreläggandet. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

13 december 2016, dnr 1.4.2-10482/2015. 

 

Skolinspektionen har under våren 2016 genomfört en tillsyn av 

Stockholms kommun. Tillsynen har avsett det samlade 

ansvarstagandet för utbildningen inom förskoleklass, 

grundskola, grundsärskola och fritidshem. Skolinspektionen har 

vid sin tillsyn funnit att Stockholms kommun uppvisar brister 

inom vissa områden och förelägger kommunen att vidta åtgärder 

för att avhjälpa de påtalade bristerna. 

 

Förvaltningen redogör i tjänsteutlåtandet för de åtgärder som är 

genomförda och som kommer att genomföras utifrån 

Skolinspektionens konstaterade brister inom området 

”Förutsättningar för utbildningen vid skolenheterna”. Bristerna 

handlar om elevhälsa och studie- och yrkesvägledning i 

förskoleklass, grundskola och grundsärskola samt kränkande 

behandling i samtliga granskade verksamheter. För 

grundsärskolan redogörs även för åtgärder utifrån att 

Skolinspektionen funnit brister inom området ”Utvecklingen av 

utbildningen vid skolenheterna”, vilket handlar om det 

systematiska kvalitetsarbetet. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen och i vissa 

delar i samråd med gymnasieavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till Skolinspektionen som svar på 

föreläggandet. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
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Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 

 
Särskilt uttalande 

Cecilia Brinck m.fl. (M), Lotta Edholm m.fl. (L) och John 

Kåberg (C) anmälde ett särskilt uttalande enligt nedan: 

 

Skolinspektionen konstaterar att Stockholms stad inte uppfyller 

författningskraven på tre områden: tillgång till elevhälsa som 

kan användas främst förebyggande och hälsofrämjande för att 

stödja elevernas utveckling mot målen, tillgång till personal med 

sådan kompetens att elevernas behov av vägledning inför val av 

framtida utbildnings- och yrkesverksamhet kan tillgodoses, 

hanteringen av anmälningar från rektorer om angivna 

kränkningar mot elever. 

 

Det är oroväckande att Stockholms stad får kritik för hur 

kränkningsrapporterna hanteras. För de utsatta eleverna är det 

mycket viktigt att detta går till på rätt sätt. Eleverna har inget 

annat val än att gå till skolan och därför måste trygghetsarbetet 

fungera. 

 

Förvaltningen föreslår i sitt tjänsteutlåtande hur bristerna som 

påpekats av Skolinspektionen ska åtgärdas. Detsamma gäller 

Skolinspektionens bedömning av bristerna i grundsärskolan. 

 

Däremot berörs inte den stora bristen på likvärdighet vid 

Stockholms stads skolor som Skolinspektionen påpekar redan i 

inledningen av sitt föreläggande. Skolinspektionen konstaterar 

att ”andelen elever som uppnått minst betyget E i alla ämnen 

varierar mellan 30,4 procent till 100 procent på de olika 

skolorna”. Att förbättra elevernas resultat och därmed öka 

likvärdigheten i Stockholms skolsystem är en av 

utbildningsnämndens viktigaste uppgifter. 

 
Ersättaryttrande  

Christian Carlsson (KD) hänvisade till det särskilda uttalande 

gemensamt från Moderaterna, Liberalerna och Centerpartiet. 
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§ 9   

Skolinspektionens föreläggande efter tillsyn av kommunal 

gymnasieskola och gymnasiesärskola i Stockholms 

kommun 

Yttrande till Skolinspektionen 
 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till Skolinspektionen som svar på 

föreläggandet. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

12 januari 2017, dnr 1.4.2-57/2016. 

 

Skolinspektionen har under våren 2016 genomfört en tillsyn av 

ett urval av Stockholms kommuns gymnasieskolor och samtliga 

gymnasiesärskolor. Skolinspektionen har vid sin tillsyn funnit 

att Stockholms kommun som huvudman uppvisar brister inom 

vissa områden och förelägger kommunen att vidta åtgärder för 

att avhjälpa de påtalade bristerna. 

 

Förvaltningen redogör i tjänsteutlåtandet för de åtgärder som är 

genomförda och som kommer att genomföras utifrån 

Skolinspektionens konstaterade brister inom områdena 

”förutsättningar för utbildningen vid skolenheterna” och som 

mer specifikt handlar om organisation och system för rektorers 

anmälningar av kränkande behandling samt  

”utveckling av utbildningen vid skolenheterna”, vilket handlar 

om kvalitetsarbetet när det gäller introduktionsprogrammen och 

gymnasiesärskolan. 

 

Flera olika åtgärder har vidtagits och kommer att vidtas. Bland 

annat har flera uppdrag skrivits fram i utbildningsnämndens 

verksamhetsplan för 2017. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom gymnasieavdelningen och i vissa delar 

i samråd med grundskoleavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till Skolinspektionen som svar på 

föreläggandet. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
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Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  

 
Särskilt uttalande 

Cecilia Brinck m.fl. (M), Lotta Edholm m.fl. (L) och John 

Kåberg (C) anmälde ett särskilt uttalande enligt nedan: 

 

Skolinspektionen har vid sin tillsyn av gymnasieskolan och 

gymnasiesärskolan funnit att Stockholms stad uppvisar brister 

inom två områden: förutsättningar för utbildningen vid 

skolenheterna och utvecklingen av utbildningen vid 

skolenheterna. Förvaltningen redovisar i sitt tjänsteutlåtande de 

åtgärder som har vidtagits och som kommer att vidtas som svar 

på Skolinspektionens påpekanden. 

 

Skolinspektionen nämner också de stora skillnaderna mellan de 

studie- och yrkesförberedande programmen i stadens 

gymnasieskolor. Efter fyra år av studier har 88 procent av 

eleverna på studieförberedande program avslutat sina studier, 

för yrkesprogram är motsvarande siffra 70 procent och för de 

som inledde studier vid ett introduktionsprogram 2011/2012 

hade bara 13 procent avslutat studierna på ett nationellt program 

efter fyra år. En viktig utmaning för Stockholms stad och 

utbildningsnämnden är att både studie- och yrkesförberedande 

program håller hög kvalitet, attraherar många elever och ger 

eleverna de kunskaper utbildningen förväntas ge dem. 

 
Ersättaryttrande  

Christian Carlsson (KD) hänvisade till det särskilda uttalande 

gemensamt från Moderaterna, Liberalerna och Centerpartiet. 
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§ 10   

En gymnasieutbildning för alla - åtgärder för att alla unga 

ska påbörja och fullfölja en gymnasieutbildning (SOU 

201677) 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 110-1934/2016 
 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Utbildningsnämnden anför därutöver: 

Vad gäller ”25.4 Planering av utbildning och undervisningstid”. 

Undervisning med tydliga inslag av estetik och kreativitet 

förbättrar inlärningen, framför allt läs- och skrivinlärning men 

också inlärningen av matematik, förmågan till kritiskt tänkande 

och språkinlärningen. Eleverna mår bättre och får ofta en mer 

positiv inställning till skola och lärande. Utredningens förslag 

om att återinföra ett gymnasiegemensamt estetiskt ämne är 

därför bra även om det, vilket utbildningsförvaltningen påpekar, 

kommer att innebära ökade kostnader och mer administration. 

 

Vad gäller ”25.9 Grundläggande och särskild behörighet på 

yrkesprogram”. I Stockholms stad har majoriteten beslutat att 

alla kommunala gymnasieskolor ska garantera sina elever 

möjligheten att läsa in högskolebehörighet på ett så smidigt sätt 

som möjligt. Som femtonåring ska du inte behöva ta ställning 

till om du någon gång under resten av livet kanske kommer att 

vilja läsa på högskola eller universitet. I en tid då lärandet måste 

vara livslångt behöver vi utrusta alla ungdomar med de 

kunskaper och formella behörigheter som ger störst 

valmöjligheter i framtiden. Konstruktionen hos den svenska 

gymnasieskolan i stort leder däremot till att färre väljer 

yrkesprogram och att vissa som väljer yrkesprogram blir 

besvikna på sina möjligheter att i praktiken uppnå 

grundläggande högskolebehörighet. Vi välkomnar därför 

utredningens förslag. Eftersom det inte kommer att krävas 

utökat program för att få högskolebehörighet är det, som 

utbildningsförvaltningen skriver, bra om rektor har mandat att 

avgöra om en elev ska läsa utökat program. 

 

Vad gäller ”25.13 Ett mer ändamålsenligt utbud av 

introduktionsprogram”. Utredningens förslag innebär ökade 

möjligheter för de många elever som idag går 

introduktionsprogram att komma in på högskoleförberedande 

program. Förslaget att ha ett introduktionsprogram riktat mot 

nationella program är bra, även om det, som 

utbildningsförvaltningen lyfter fram, är en aning svårare att 

organisera jämfört med ett introduktionsprogram riktat mot 

yrkesförberedande program.  
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Vad gäller ”25.15 Ett mer varierat utbildningsinnehåll i 

introduktionsprogrammen”. Utredningen menar att nyanlända 

elever ofta upplever att det tar lång tid att nå godkänt betyg i 

svenska och att deras utbildning därför har ett ensidigt fokus på 

svenska språket. Det kan innebära att de tappar ämneskunskaper 

och att de inte får den stimulans det innebär att få utveckla 

kunskaper i andra ämnen med hjälp av studiehandledning på 

modersmålet. För att så snabbt som möjligt komma vidare i sin 

utbildning är det viktigt att undervisning också erbjuds i fler 

ämnen och kurser. Utredningens förslag är därför bra, även om 

det är dyrt med studiehandledning på modersmål. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

16 december 2016, dnr 1.6.1-9881/2016. 

 

Gymnasieutredningens direktiv och tilläggsdirektiv (dir. 

2015:31, 2015:82 och 2015:141) är omfattande och spänner 

över drygt 20 olika delområden som rör gymnasieskolan. 

Regeringens mål enligt direktiven är att alla ungdomar ska 

påbörja och fullfölja en gymnasieutbildning. Detta har utgjort en 

utgångspunkt för utredningens arbete och innebär ett fokus på 

ungas deltagande i gymnasieutbildning och på 

genomströmningen i gymnasieskolan. Utredningen har utifrån 

ovan nämnda mål gjort en bred genomlysning av olika frågor 

och områden inom gymnasieskolan. 

 

Förvaltningen välkomnar utredningens helhetssyn på elevernas 

utbildning och ställer sig bakom de flesta förslagen. Dessutom 

anser förvaltningen att utredningen generellt beaktar viktiga 

frågor för gymnasieskolan. Förvaltningen noterar att vissa 

förslag innebär tydligare styrning och att praxis och 

bestämmelser tydliggörs i lagförslagen. Många föreslagna 

åtgärder är bra och kvalitetshöjande men förvaltningen vill 

understryka att de kommer att innebära ökad administration 

samt ökade kostnader för huvudmännen. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom gymnasieavdelningen i samråd med 

avdelningen för utveckling och samordning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
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Yrkande 

Ordföranden Olle Burell (S) och ledamöterna Ingegerd 

Akselsson Le Douaron (MP) och Freddy Grip (V) framlade ett 

eget föreslag till beslut och yrkade bifall till detta. 

 

Vice ordföranden Lotta Edholm (L), ledamoten Cecilia Brinck 

(M) och tjänstgörande ersättaren John Kåberg (C) yrkade bifall 

till förvaltningens förslag. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med gemensamma 

yrkandet från Socialdemokraterna, Miljöpartiet och 

Vänsterpartiet. 

 
Reservation 

Cecilia Brinck m.fl. (M), Lotta Edholm m.fl. (L) och John 

Kåberg (C) reserverade sig mot nämndens beslut till förmån för 

förvaltningens förslag. 

 
Ersättaryttrande 

Christian Carlsson (KD) instämde i den gemensamma 

reservationen från Moderaterna, Liberalerna och Centerpariet. 
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§ 11   

Inriktningsbeslut för om- och tillbyggnation av 

Västertorpsskolan  

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

inriktningsförslag för om- och tillbyggnation av 

Västertorpsskolan till en bedömd hyresgenererande 

projektkostnad om cirka 103,2 mnkr med en tillkommande 

hyra första året om cirka 7,4 mnkr. 

2. Utbildningsnämnden uppdrar utbildningsförvaltningen att 

återkomma med förslag till genomförandebeslut. 

3. Beslutet justeras ombedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

4 november 2016, dnr 13-324/7182. 

 

Västertorpsskolan är i behov av ökad lokalkapacitet. Skolan 

bedriver idag verksamhet för årskurserna F-6 med en kapacitet 

om cirka 500 elever. Skolan behöver i framtiden klara av en 

kapacitet om cirka 840 elever i samma årskurser. Förvaltningen 

har genomfört en utredning för kapacitetsökande åtgärder som 

visar att en ökning av lokalytan är genomförbar. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

och grundskoleavdelningen i samarbete med SISAB, 

representanter från skolledningen vid Västertorpsskolan samt ett 

samordnande huvudskyddsombud. Ärendet anmäldes till 

kommunstyrelsens ekonomiutskott den 14 december 2016. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

inriktningsförslag för om- och tillbyggnation av 

Västertorpsskolan till en bedömd hyresgenererande 

projektkostnad om cirka 103,2 mnkr med en tillkommande 

hyra första året om cirka 7,4 mnkr. 

2. Utbildningsnämnden uppdrar utbildningsförvaltningen att 

återkomma med förslag till genomförandebeslut. 

3. Beslutet justeras ombedelbart. 
 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 12   

Inhyrningsmedgivande för paviljongpåbyggnad för 

Karlbergsskolan 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag om 

att inhyra och låta uppföra ytterligare en våning på befintlig 

paviljong på Norrbackagatan 29 för Karlbergsskolan 

motsvarande en första årshyra om 1,19 mnkr.  

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

12 januari 2017, dnr 2.6.3-10101/2016. 

 

Det behövs nya skolplatser inom Norrmalms 

stadsdelsnämndsområde för att klara prognosticerat intag till 

hösten 2017. Behoven är tillfälliga (under cirka fem år) i 

avvaktan på att pågående skolprojekt inom Norrmalm 

färdigställs. För att skapa en del av de skolplatser som behövs 

föreslår utbildningsförvaltningen en påbyggnad av befintlig 

paviljong på Norrbackagatan 29 för Karlbergsskolan. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samverkan med grundskoleavdelningen. Dialog med 

huvudskyddsombud har initierats och kommer att slutföras 

innan ytterligare beställning i ärendet genomförs. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag om 

att inhyra och låta uppföra ytterligare en våning på befintlig 

paviljong på Norrbackagatan 29 för Karlbergsskolan 

motsvarande en första årshyra om 1,19 mnkr.  

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 13   

Inhyrning av lokal för Stockholm Science & Innovation 

School (SSIS) 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag om 

att låta hyra in lokal om 1 267 kvm i fastigheten Borgarnäs 1 

för utökning av SSIS till en årshyra år ett om cirka 3,3 mnkr.  

2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott om medgivande för inhyrning av lokal om  

1 267 kvm i fastigheten Borgarnäs 1 för utökning av SSIS 

till en årshyra år ett om cirka 3,3 mnkr. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

11 januari 2017, dnr 2.6.3-10096/2016. 

 

Stockholm Science & Innovation School (SSIS) har ett högt 

söktryck. I samma hus som skolan finns lokaler som är 

tillgängliga för uthyrning. Utbildningsförvaltningen föreslår att 

de lediga lokalerna hyrs in för att utöka skolans kapacitet. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

och gymnasieavdelningen. Skolans ledning har deltagit i 

arbetsprocessen. Samråd med stadsledningskontoret har skett. 

Dialog med huvudskyddsombud har initierats och kommer att 

slutföras innan hyresavtal träffas. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag om 

att låta hyra in lokal om 1 267 kvm i fastigheten Borgarnäs 1 

för utökning av SSIS till en årshyra år ett om cirka 3,3 mnkr.  

2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott om medgivande för inhyrning av lokal om  

1 267 kvm i fastigheten Borgarnäs 1 för utökning av SSIS 

till en årshyra år ett om cirka 3,3 mnkr. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 14   

Inhyrningsmedgivande av lokal i fastigheten Kilaberg 1, 

Hägersten 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag om 

att teckna ett hyresavtal avseende skollokal om 6 351 kvm i 

fastigheten Kilaberg 1, Hägersten, till en maximal 

hyreskostnad om 19,35 mnkr under det första året. 

2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott medgivande att teckna ett hyresavtal 

avseende skollokal om 6 351 kvm i fastigheten Kilaberg 1, 

Hägersten, till en maximal hyreskostnad om 19,35 mnkr 

under det första året.  

3. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

11 januari 2017, dnr 2.6.3-816/2016. 

 

Hägersten-Liljeholmen är ett av de stadsdelsnämndsområden 

där elevantalet ökar mest i hela Stockholm. Befintliga skolor 

kommer inte att kunna hantera hela den kommande 

elevökningen. För att klara kapaciteten behövs en utökning av 

lokalkapaciteten. Därutöver är staden i behov av 

evakueringslokaler för Blommensbergsskolan samt 

Gröndalsskolan. I detta inriktningsärende presenteras ett förslag 

om inhyrning av en lokal om 6 351 kvm i fastigheten Kilaberg 1 

för utbildningsförvaltningen och Hägersten-Liljeholmens 

stadsdelsförvaltning. Avsikten är att lokalen ska anpassas för 

såväl den planerade grundskoleverksamheten som för 

förskoleverksamheten. Den grundskoleverksamhet som planeras 

inriktas främst mot årskurs 7-9, men kan även komma att 

omfatta årskurs F-6. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samverkan med grundskoleavdelningen och Hägersten-

Liljeholmens stadsdelsförvaltning. Samråd med 

stadsledningskontoret har skett. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag om 

att teckna ett hyresavtal avseende skollokal om 6 351 kvm i 

fastigheten Kilaberg 1, Hägersten, till en maximal 

hyreskostnad om 19,35 mnkr under det första året. 
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2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott medgivande att teckna ett hyresavtal 

avseende skollokal om 6 351 kvm i fastigheten Kilaberg 1, 

Hägersten, till en maximal hyreskostnad om 19,35 mnkr 

under det första året.  

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 15   

Genomförandebeslut för ombyggnad av Konradsbergs hus 

K. NO-salar inklusive tillhörande utrymmen. 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag om 

anpassning av campus Konradsberg, hus K, till NO-salar 

och tillhörande utrymmen för en hyresgenererande 

projektkostnad om cirka 35,9 mnkr, motsvarande en 

tillkommande årlig hyreskostnad om cirka 2,4 mnkr. 

2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott medgivande att anpassa campus 

Konradsberg, hus K, till NO-salar och tillhörande utrymmen 

för en uppskattad projektkostnad om cirka 35,9 mnkr, 

motsvarande en tillkommande årlig hyreskostnad om cirka 

2,4 mnkr första året.  

3. Utbildningsförvaltningen får i uppdrag att beställa 

genomförande av ombyggnation av SISAB. 

4. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

12 januari 2017, dnr 2.6.3-716/2016. 

 

Kommunfullmäktige godkände i september 2014 SISAB:s 

förvärv av Konradsberg (kv. Ormbäraren 3). Lokalerna behöver 

anpassas för att möjliggöra och uppfylla undervisning för 

naturorienterande ämnen.  

 

Byggnaden omfattar cirka 3 820 kvm varav 2 340 kvm berörs i 

projektet. På denna yta tillskapas 17 nya salar med 32 

elevplatser per klassrum. 

 

För att hus K ska klara av de behov och krav som ställs för 

lokaler med naturorienterande ämnen krävs anpassningar. Bland 

annat tillkommer sju laborationssalar med tillhörande 

prepareringsrum för kemi/biologi, lärararbetsplatser och 

toaletter, tre salar för fysiklaboration, multisalar, lärosalar och 

tillhörande grupprum samt ett bibliotek i två plan. Värme-, 

ventilations- och larmsystem kommer att anpassas och 

uppdateras. Elinstallationer och belysning kommer att upprustas 

och kompletteras för att klara verksamhetens krav. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samverkan med gymnasieavdelningen och 

grundskoleavdelningen och huvudskyddsombud. 
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Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag om 

anpassning av campus Konradsberg, hus K, till NO-salar 

och tillhörande utrymmen för en hyresgenererande 

projektkostnad om cirka 35,9 mnkr, motsvarande en 

tillkommande årlig hyreskostnad om cirka 2,4 mnkr. 

2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott medgivande att anpassa campus 

Konradsberg, hus K, till NO-salar och tillhörande utrymmen 

för en uppskattad projektkostnad om cirka 35,9 mnkr, 

motsvarande en tillkommande årlig hyreskostnad om cirka 

2,4 mnkr första året.  

3. Utbildningsförvaltningen får i uppdrag att beställa 

genomförande av ombyggnation av SISAB. 

4. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 16   

Genomförande av ombyggnad av kök och matsal samt 

ventilationsåtgärder i Aspuddens skola  

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

genomförandeförslag för ombyggnad av kök och matsal 

samt ventilationsåtgärder i Aspuddens skola, till en 

uppskattad projektkostnad om 15,6 mnkr och med en 

tillkommande hyra år ett om 1,1 mnkr. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

3 januari 2017, dnr 2.6.3-293/2015. 

 

I Aspuddens skola finns ett stort behov av renovering och 

ombyggnad av kök samt matsal. För att klara skolans 

elevantalskapacitet behöver köket kunna laga minst 1 400 

portioner. Kökets och matsalens kapacitet ska överensstämma 

med skolans verksamhetskapacitet som är cirka 1 200 elever 

samt personal. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samverkan med grundskoleavdelningen och SISAB. 

Skolledningen har deltagit i projektmöten och i processen 

liksom ett samordnande huvudskyddsombud. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

genomförandeförslag för ombyggnad av kök och matsal 

samt ventilationsåtgärder i Aspuddens skola, till en 

uppskattad projektkostnad om 15,6 mnkr och med en 

tillkommande hyra år ett om 1,1 mnkr. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 17   

Ändrat reglemente för utbildningsnämnden 

Framställan till kommunfullmäktige 

 
Beslut 

Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande 

med underlag till nytt reglemente till kommunfullmäktige. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

9 januari 2017, dnr 1.3.2-101/2017. 

 

I och med kommunfullmäktiges budget för 2017 flyttades 

ansvaret för barnomsorg på obekväm arbetstid över från 

stadsdelnämnderna till utbildningsnämnden. Med anledning av 

detta behöver utbildningsnämndens reglemente ändras så att det 

framgår att nämnden ansvarar för barnomsorg på obekväm 

arbetstid. Vidare föreslår förvaltningen att begreppet 

”skolhälsovård” ändras till ”elevhälsans medicinska del”. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samråd med förskoleavdelningen och avdelningen för uppdrag 

kring lärande och elevhälsa. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande 

med underlag till nytt reglemente till kommunfullmäktige. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 18   

Ändringar i delegationsordning för utbildningsnämnden 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden fastställer ändringar i 

delegationsordningen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

10 januari 2017, dnr 1.3.2-121/2017. 

 

Förvaltningen föreslår ett antal ändringar i 

delegationsordningen. Chefen för avdelningen för personal och 

kompetensförsörjning är inte längre ställföreträdande 

utbildningsdirektör och förslås därför inte längre ha rätt att 

teckna utbildningsnämndens firma. Detta medför ändring i 

delegationsordningens punkt 011. 

 

Beslut om ändrad lön vid annat tillfälle än löneöversyn ska 

fattas av avdelningschef eller områdesansvarig grundskolechef 

respektive områdesansvarig gymnasiechef. Ändring föreslås i 

punkt 1013 och tillägg i kommentar för punkterna 1011 och 

1012. 

 

Grundskoledirektören föreslås, för grundskoleverksamheten, 

besluta om samtliga avtal om förlikning i mål som gäller 

skadestånd eller annan ersättning med anledning av 

diskrimineringslagen eller skollagens reglering av åtgärder mot 

kränkande behandling av barn och elever. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samverkan med grundskoleavdelningen och avdelningen för 

personal och kompetensförsörjning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden fastställer ändringar i 

delegationsordningen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 19   

Utformning av betygsstatistik i grundskolan 

Skrivelse till Regeringskansliet, Utbildningsdepartementet 

 
Beslut 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag till 

skrivelse och överlämnar den till Regeringskansliet, 

Utbildningsdepartementet. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

28 december 2016, dnr 2.5.3-9371/2016. 

 

Utbildningsförvaltningen i Stockholms stad anser att 

utgångspunkt vid officiella jämförelser av utbildningens kvalitet 

bör vara kunskapsresultat exklusive nyanlända elever samt att 

nyanlända elevers resultat bör särredovisas. Förvaltningen anser 

att detta skulle ge en tydligare och mer rättvis bild av elevers, 

skolors och huvudmäns måluppfyllelse, samt förbättra 

jämförelser av kvalitet över tid. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts av staben i samverkan med 

grundskoleavdelningen och avdelningen för utveckling och 

samordning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag till 

skrivelse och överlämnar den till Regeringskansliet, 

Utbildningsdepartementet. 

 
Yrkande 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

 

Vice ordföranden Lotta Edholm (L), ledamoten Cecilia Brinck 

(M) och tjänstgörande ersättaren John Kåberg (C) framlade ett 

eget förslag till beslut och yrkade bifall för detta. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med hans yrkande. 

 
Reservation 

Cecilia Brinck m.fl. (M), Lotta Edholm m.fl. (L) och John 

Kåberg (C) reserverade sig mot nämndens beslut till förmån för 

eget förslag: 
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att  delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut. 

att  därutöver anföra: 

 

Ett nytt sätt att redovisa kunskapsresultaten kommer ge en med 

rättvis bild av skolorna i Stockholm stad och det ser vi positivt 

på. För att kunna möjliggöra rättvisande jämförelser mellan 

kommuner är det viktigt att också officiella jämförelser på 

riksnivå också redovisar kunskapsresultat exklusive nyanlända 

elever samt att de nyanlända elevernas kunskapsresultat 

särredovisas. Vi vill dock understryka att detta på intet sätt får 

innebära att man slår sig till ro när kunskapsutvecklingen för 

skolan ”plötsligt blir bättre”. Ett nytt sätt att föra statistik får inte 

användas som ett sätt att skyla över bristande måluppfyllelse för 

någon elev över huvud taget i skolan. Resultaten måste 

förbättras för både nyanlända och icke nyanlända elever. 

 
Ersättaryttrande  

Maria Jansson (Fi) anmälde ett ersättaryttrande enligt nedan: 

 

Feministiskt initiativ är kritiska till förslaget att exkludera 

nyanländas betyg när man använder betyg som mått på skolans 

kvalitet. Vi anser inte att elevgrupper ska särskiljas baserat på 

bakgrund eller förutsättningar. 

 

Resonemanget i skrivelsen bygger på felslutet att skolors 

kvalitet på ett enkelt och objektivt sätt speglas av elevernas 

betyg, som om kvalitet är något som ”finns” men som förvrängs 

av nyanlända. Det är stötande att utgå från premissen att en viss 

grupp elever ”drar ner” den kvalitet som en skola annars skulle 

uppvisa. Skolan är till för alla och den är obligatorisk. 

Mottagandet av nyanlända är därmed självklart också en del av 

en skolas kvalitet. Ett kvalitetsmått måste speglas i alla elevers 

utveckling.  

 

Feministiskt initiativs inställning är att inte skilja på elever och 

elever. Skolan har ett kompensatoriskt uppdrag. Det gäller 

oavsett barnens förutsättningar och bakgrund. Elever med 

särskilda utmaningar ska få särskilt stöd, oavsett om hen har en 

funktionsvariation, kommer från ett studieovant hem eller är ny 

i Sverige. Att exkludera elevgrupper så som skrivelsen föreslår 

innebär en risk att dessa elever känner sig stigmatiserade och 

utpekade som en belastning för sin skola.  

Kvalitetsmätningar har också en styrande funktion. Det innebär 

att det föreligger risk för att skolan inte genomför nödvändiga 

åtgärder för att alla elever ska nå kunskapsmålen, om vissa 

grupper ”räknas bort”. En undersökning genomförd i Nacka 

kommun visade att nyanlända elever är ambitiösa men att 

skolorna inte var tillräckligt bra på att kartlägga elevernas 

skolbakgrund och kunskaper när de började. Därför fick 
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eleverna inte det stöd de behövde. Många elever önskade 

exempelvis mer svenskundervisning i början. Exkludering av 

nyanländas betyg riskerar att osynliggöra denna typ av brister 

och motverka utvecklingen av strategier för att tillgodose 

nyanländas stödbehov.  

 

Argumentationen i skrivelsen bygger på att det finns en orättvisa 

i att vissa skolor inte kan profilera sig på höga meritvärden på 

grund av elevunderlaget. Det är alltså skolmarknaden som ska 

värnas. Men den stora orättvisan handlar inte om att skolor 

missgynnas utan om att alla elever inte får det stöd de behöver. 

Förslaget väcker också en rad andra frågor: Ska vi särredovisa 

elever med föräldrar som är lågutbildade respektive 

högutbildade? För ett par år sedan skilde det nämligen 74,5 

meritpoäng mellan dessa två grupper av elever, vilket är större 

än mellan gruppen nyanlända och andra elever i skolan. Nej, 

självklart vill vi inte göra det. Det är lika tanklöst som att 

exkludera nyanlända. Däremot bör politiska åtgärder vidtas som 

ser till att nyanlända elever inte klumpas ihop på ett fåtal skolor 

i staden och att alla elever får hjälp att uppnå sin fulla potential. 

Hur väl skolor lyckas med detta uppdrag är ett mått på kvalitet 

för hela skolsystemet. 

 
Ersättaryttrande  

Christian Carlsson (KD) hänvisade till den gemensamma 

reservationen från Moderaterna, Liberalerna och Centerpariet. 
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§ 20   

Val av ledamöter till utbildningsnämndens 

antagningsdelegerade 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden utser 5 ledamöter och 5 ersättare i 

antagningsdelegerade till och med utgången av år 2017. 

Ordinarie ledamöter: 

Eva Köhler (S), ordförande 

Sigrid Rydell Johnsson (L), vice ordförande 

Nassir Abdullahi Ali (S) 

Richard Åkesson (MP) 

Sara Jendi Linder (M) 

Ersättare: 

Minette Kannerberg (S) 

Ingegerd Akselsson Le Douaron (MP) 

Freddy Grip (V) 

John Kåberg (C) 

Christian Carlsson (KD) 
 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

12 januari 2017, dnr 1.1.1-186/2017. 

 

Antagningsdelegerade är ett beredande och beslutande organ till  

utbildningsnämnden. Delegerade ska besluta om bland annat 

tidplan för antagning till gymnasieskolan, preliminär och slutlig 

antagning till gymnasieskolan och gymnasiesärskolan samt 

övriga allmänna antagningsfrågor som inte är av principiell 

betydelse.  

 

Kommunfullmäktige väljer varje år ledamöter till stadens 

nämnder, varför nämnderna i sin tur årligen måste utse 

ledamöter till sina utskott och delegationer. 

 

Antagningsdelegerade består av 5 ledamöter och 5 ersättare som 

utses av nämnden för den tid som nämnden bestämmer, dock 

längst till utgången av 2017. Nämnden utser ordförande och 

vice ordförande bland ledamöterna. 

 

Ärenden får avgöras endast om minst tre av ledamöterna är 

närvarande och ense om beslutet. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 
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1. Utbildningsnämnden utser 5 ledamöter och 5 ersättare i 

antagningsdelegerade till och med utgången av år 2017. 

2. Nämnden utser en ordförande och en vice ordförande bland 

ledamöterna i antagningsdelegerade till och med utgången 

av år 2017. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 21   

Delredovisning - Pilotprojekt samverkan skola och 

socialtjänst (PPSS) 

 
Beslut 

Utbildningsnämnden godkänner delredovisningen av 

Pilotprojektet skola och socialtjänst (PPSS). 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

15 september 2016, dnr 1.5.3-9759/2016. 

 

PPSS startade 2013 i syfte att arbeta fram och utveckla metoder 

för att fler elever ska lämna årskurs 9 med gymnasiebehörighet. 

Socialförvaltningen och utbildningsförvaltningen genomför 

tillsammans samverkansprojekten för att barn och unga i staden 

ska få en god skolgång. Under 2016 har åtta 

stadsdelsförvaltningar och fler än 20 skolor deltagit i 

utvecklingsarbetet. Fram till och med juli 2016 har 127 elever 

varit inskrivna för stödåtgärder. Delredovisningen av PPSS är en 

sammanfattning av de deltagande pilotprojektens 

delredovisningar. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för stadsövergripande 

sociala frågor och grundskoleavdelningen. Ärendet har 

behandlats i socialförvaltningens förvaltningsgrupp den 25 

januari och utbildningsförvaltningens förvaltningsgrupp den 24 

januari. Utbildningsförvaltningens råd för funktionshinderfrågor 

har haft möjlighet att behandla ärendet den 18 januari. 

Socialförvaltningens råd för funktionshinderfrågor har haft 

möjlighet att behandla ärendet den 26 januari. Ärendet har 

förbretts i samverkan med utbildningsförvaltningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden godkänner delredovisningen av 

Pilotprojektet skola och socialtjänst (PPSS). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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Särskilt uttalande 

Cecilia Brinck m.fl. (M), Lotta Edholm m.fl. (L) och John 

Kåberg (C) anmälde ett särskilt uttalande enligt nedan: 

 

Stadens satsning på en ökad samverkan mellan skola och 

socialtjänsten, för att fånga upp och hjälpa de elever som 

riskerar att inte klara skolan, är på alla sätt mycket viktig. Den 

delredovisning av projektet som framläggs socialnämnden och 

utbildningsnämnden visar på att såväl skolor och socialtjänst 

som elever överlag är nöjda, även om ett antal 

utvecklingsområden kvarstår. Det är därför positivt att ett 

ramverk, med utgångspunkt ur de identifierade 

framgångsfaktorerna och hindren, har tagits fram. Det är också 

glädjande att det angelägna och uppskattade samarbetet mellan 

skola och socialtjänst nu kommer att permanentas. 

 

Utbildningsnämnden och socialnämnden måste dock fortsätta att 

utveckla sitt samarbete när det handlar om skolplacering, 

skolpliktsbevakning och arbetet för att minska elevernas 

frånvaro; det handlar om alla barns jämlika rätt till kunskap och 

utbildning. Det är också viktigt att ambitionen även framgent är 

att utöka projektet både vad gäller antalet skolor och elever. 

Arbetet för en ökad samvekan mellan skola och socialtjänst är 

oerhört viktigt och får inte nedprioriteras, varken inom 

utbildningsnämnden, socialnämnden eller inom 

stadsdelsnämnderna. 

 
Ersättaryttrande  

Christian Carlsson (KD) hänvisade till det särskilda uttalande 

gemensamt från Moderaterna, Liberalerna och Centerpariet. 
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§ 22   

Bidrag till utomstående organisationer 

Beslut 

Utbildningsnämnden beslutar att tilldela bidrag för 2017 till 

utomstående organisationer enligt följande: 

- Sveriges elevråd beviljas verksamhetsbidrag med 120 000 

kr. 

- Sveriges elevkårer beviljas verksamhetsbidrag med 650 000 

kr. 

- RFSU Stockholm beviljas verksamhetsbidrag med 400 000 

kr. 

- Kodcentrum beviljas verksamhetsbidrag med 400 000 kr. 

- Mattecentrum beviljas verksamhetsbidrag med 500 000 kr. 

- Transfer Stockholm-Uppsala beviljas verksamhetsbidrag 

med 230 000 kr. 

- Stiftelsen Berättarministeriet beviljas verksamhetsbidrag 

med 1 500 000 kr. 

- Tensta familjer och ungdomsförenings ansökan om 

projektbidrag avslås. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

9 januari 2017, dnr 2.5.3-10327/2016, 2.5.3-10328/2016, 2.5.3-

10341/2016, 2.5.3-10400/2016, 2.5.3-10407/2016, 2.5.3-1/2017, 

2.5.3-128/2017, 2.5.3-229/2017. 

 

Till utbildningsnämnden har det inkommit åtta ansökningar om 

bidrag från utomstående organisationer. Bidrag kan beviljas till 

utomstående organisationer som uppfyller utbildningsnämndens 

anvisningar för bidrag till utomstående organisationer. 

 

Förvaltningen föreslår att sju av de inkomna ansökningarna 

beviljas. Förvaltningen föreslår att en av ansökningarna avslås 

då den inte uppfyller kraven i nämndens anvisningar för bidrag 

till utomstående organisationer. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samverkan med grundskole- och gymnasieavdelningarna. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden beslutar att tilldela bidrag för 2017 till 

utomstående organisationer enligt följande: 

- Sveriges elevråd beviljas verksamhetsbidrag med 120 000 

kr. 
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- Sveriges elevkårer beviljas verksamhetsbidrag med 650 000 

kr. 

- RFSU Stockholm beviljas verksamhetsbidrag med 400 000 

kr. 

- Kodcentrum beviljas verksamhetsbidrag med 400 000 kr. 

- Mattecentrum beviljas verksamhetsbidrag med 500 000 kr. 

- Transfer Stockholm-Uppsala beviljas verksamhetsbidrag 

med 230 000 kr. 

- Stiftelsen berättarministeriet beviljas verksamhetsbidrag 

med  

1 500 000 kr. 

- Tensta familjer och ungdomsförenings ansökan om 

projektbidrag avslås. 

 

Jäv 

Ersättaren John Kåberg (C) anmälde jäv och deltog på grund av 

det inte i handläggningen eller beslut i ärendet. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 23   

Årsrapport från personuppgiftsombuden 

Beslut 

Utbildningsnämnden tar emot rapporten och överlämnar den till 

förvaltningen för åtgärder. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

13 januari 2017, dnr 1.3.3-211/2017. 

 

Personuppgiftsombudens roll är att självständigt se till att 

nämnden, som personuppgiftsansvarig, behandlar 

personuppgifter på ett lagligt och korrekt sätt och i enlighet med 

god sed och ska påpeka eventuella brister. I rapporten redovisar 

personuppgiftsombuden arbetet under 2016 och påtalar de 

förbättringsområden som finns inom nämndens 

verksamhetsområden. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts av personuppgiftsombuden. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden tar emot rapporten och överlämnar den till 

förvaltningen för åtgärder. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 24   

Aktivitetsansvaret och arbetsmarknadsinsatser till unga 

Yttrande över revisionsrapport (nr 10/2016) 

 
Beslut 

Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande 

överlämnas som yttrande på revisionsrapporten. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

12 december 2016, dnr 1.6.1-9873/2016. 

 

Stadsrevisionen har lämnat en rapport som syftar till att bedöma 

om arbetsmarknadsnämnden och utbildningsnämnden erbjuder 

och följer upp insatser inom ramen för det kommunala 

aktivitetsansvaret samt till unga arbetslösa 20-29 år. Dessutom 

följs tidigare rekommendationer i revisionskontorets granskning 

av uppföljningsansvaret 2013 upp. 

 

Granskningen visar att nämnderna har en ändamålsenlig 

organisation för arbetet med aktivitetsansvaret, där det är tydliga 

roller och arbetsfördelning. Nämnderna har en handlingsplan för 

arbetet inom det kommunala aktivitetsansvaret där även 

stadsdelsnämndernas roll och ansvar beskrivits. Dock har 

stadsdelsnämnderna inte deltagit i framtagandet av planen och 

därför måste deras roll och ansvar i arbetet konkretiseras 

ytterligare. 

 

Den sammanfattande bedömningen är att 

arbetsmarknadsnämnden och utbildningsnämnden erbjuder och 

följer upp insatser inom ramen för kommunala aktivitetsansvaret 

samt till unga arbetslösa 20-29 år. Uppföljningen kan dock 

utvecklas genom övergripande utvärdering och analys av 

effekterna av insatserna inom jobbtorgens verksamhet. 

Dessutom bör arbetsmarknadsnämnden tillsammans med 

utbildningsnämnden och stadsdelsnämnderna skapa formella 

forum för samverkan. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom gymnasieavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande 

överlämnas som yttrande på revisionsrapporten. 
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Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 25   

Lokalförsörjning, förskola och skola 

Yttrande över revisionsrapport (nr 8/2016) 

 
Beslut 

Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande 

överlämnas som yttrande på revisionsrapporten. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

11 januari 2017, dnr 1.6.1-9872/2016. 

 

Revisorsgrupp 1 har den 6 december 2016 behandlat bifogad 

revisionsrapport (nr 8/2016). Granskningen syftar till att 

bedöma om ansvariga nämnders och styrelsers 

planeringsprocess, avseende lokaler för förskolebarn och 

skolbarn, är ändamålsenlig och effektiv för att klara 

prognostiserad ökning av antalet barn och elever. Rapporten 

visar att planeringsprocessen, avseende lokaler för förskolebarn 

och skolbarn, inte är tillräckligt ändamålsenlig och effektiv. 

Brister finns i första hand i kontakter mellan exploaterings- samt 

stadsbyggnadskontoren och verksamheterna och påverkar både 

prognostisering och planeringen av nya platser i förskola och 

grundskola. I rapporten bedöms också att samverkan inom 

Skolplanering i Stockholm (SAMS) inte fått tillräcklig genom-

slagskraft i respektive organisation. 

 

Förvaltningen delar till stora delar revisionsrapportens 

beskrivningar och förslag. Vad gäller brister i samverkan mellan 

exploaterings- samt stadsbyggnadskontoren och verksamheterna 

är det väsentligt att stadsledningskontoret ges ansvar för att i 

samverkan med berörda förvaltningar sätta ramarna eller 

riktlinjerna för samverkan. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samverkan med förskoleavdelningen, grundskoleavdelningen 

och gymnasieavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande 

överlämnas som yttrande på revisionsrapporten. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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Särskilt uttalande 

Cecilia Brinck m.fl. (M), Lotta Edholm m.fl. (L) och John 

Kåberg (C) anmälde ett särskilt uttalande enligt nedan: 

 

Stadsrevisionen riktar i sin rapport Lokalförsörjning skola och 

förskola (december 2016) kritik mot planeringen av nya 

förskolor och skolor. Det konstateras att ”planeringsprocessen, 

avseende förskolebarn och skolbarn, inte är tillräckligt 

ändamålsenlig och effektiv” samt att detta grundas på ”bristande 

samverkan avseende planering av förskolor och grundskolor”. 

Det är ett konstaterande som går på tvärs med 

stadsledningskontorets och skolborgarrådet Olle Burells (S) 

uppfattning om hur skolplaneringen fungerar i Stockholms stad. 

 

Så här uttrycktes det efter att stadsrevisionens rapport 

publicerats: ”Stadsledningskontoret menar att det arbete som 

sedan 2014 bedrivs inom ramen för SAMS (samordnad 

skolplanering i Stockholm) med kommunstyrelsen som 

övergripande ansvarig nämnd, uppfyller de krav och behov som 

finns av samordning och långsiktighet.” 

 

Det är uppenbart att det föreligger ett problem när det rödgröna 

styret konsekvent hävdar att det inte finns några problem med 

bristande styrning av skolplaneringen, trots att situationen så 

uppenbart är problematisk. Det vore klädsamt om majoriteten 

hellre litade på verkligheten än kartan i det här fallet. En 

fungerande förskole- och skolutbyggnad är alltför viktig för att 

låta sig försämras av politisk prestige. 

 
Ersättaryttrande  

Christian Carlsson (KD) hänvisade till det särskilda uttalande 

gemensamt från Moderaterna, Liberalerna och Centerpartiet. 
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§ 26   

Stöd till Storkyrkobadet 

Svar på skrivelse från Lotta Edholm m.fl. (L) och Cecilia Brinck .fl. (M) 

 
Beslut 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

10 januari 2017, dnr 1.1.3-8870/2016. 

 

Ärendet återremitterades till förvaltningen vid 

utbildningsnämndens sammanträde den 15 december 2016. 

 

Lotta Edholm med flera (L) och Cecilia Brinck med flera (M) 

har lämnat en skrivelse om stöd till Storkyrkobadet. I detta 

tjänsteutlåtande har tidigare felaktiga uppgifter om 

Storkyrkoskolans användande av Storkyrkobadet korrigerats. 

Ny information har inkluderats om Södermalms 

stadsdelsnämnds beslut att ge Ideella föreningen Storkyrkobadet 

(nedan kallad Storkyrkobadarna) ett engångsstöd till hyran och 

om nya hyresvillkor som gäller sedan 1 januari 2017. 

Utbildningsförvaltningens synpunkter och förslag har 

förtydligats. 

 

Kostnaderna för driften av Storkyrkobadet är 530 000 kronor 

per år. Förvaltningen anser att skolornas behov av skolbad har 

upphört. Målen i ämnet Idrott och hälsa kan nås utan skolbad. 

Storkyrkobadets badbassäng är därtill för liten och för grund för 

att tillgodose kunskapskraven i Idrott och hälsa. 

Miljöförvaltningen har underkänt vattenkvaliteten och 

betydande investeringar skulle behövas för att klara riktvärdena 

för vattenkvaliteten. Simundervisning kan med fördel bedrivas i 

någon av stadens simhallar. Förvaltningen anser att kostnaderna 

för att driva och underhålla badanläggningen inte ska belasta 

Skolfastigheter i Stockholm AB (SISAB) eller 

utbildningsnämndens budget.  

 

Förvaltningen har sagt upp hyresavtalet med Storkyrkobadarna 

för villkorsändring och har träffat ett nytt avtal med 

Storkyrkobadarna. Villkorsändringen innebär att 

Storkyrkobadarna kommer att stå för kostnaderna för driften av 

badet. Södermalms stadsdelsnämnd har gett Storkyrkobadarna 

ett engångsstöd till hyran på 265 000 kronor under de två första 

kvartalen 2017. 
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Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samverkan med grundskoleavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen. 

 
Yrkande 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

 

Vice ordföranden Lotta Edholm (L), ledamoten Cecilia Brinck 

(M) och tjänstgörande ersättare John Kåberg framlade ett eget 

förslag till beslut och yrkade bifall för detta. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med hans yrkande. 

 
Reservation 

Cecilia Brinck m.fl. (M), Lotta Edholm m.fl. (L) och John 

Kåberg (C) reserverade sig mot nämndens beslut till förmån för 

eget förslag: 

 

att  delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut. 

att  utbildningsförvaltningen fortsätter att stå för driften av 

Storkyrkobadet under tiden som renoveringen av stadens 

andra simhallar fortgår. 

att  därutöver anföra: 

 

En förutsättning för att staden ska kunna erbjuda bra 

simundervisning är att tillgången på simhallar är god. När flera 

simhallar nu måste stängas för renovering (GIH-badet, 

Liljeholmsbadet, Åkeshovs simhall, Forsgrénska), ökar behovet 

av alternativa lösningar. Att i det läget helt avvisa 

Storkyrkobadet är oklokt. Den respit som badet nu getts när 

Södermalms stadsdelsnämnd gett ett bidrag till 

Storkyrkobadarna som täcker första halvårets hyra 2017 bör 

utnyttjas för att hitta en långsiktig lösning för badet. 

 
Särskilt uttalande 

Olle Burell m.fl. (S), Ingegerd Akselsson Le Douaron m.fl. 

(MP) och Freddy Grip (V) anmälde ett särskilt uttalande enligt 

nedan: 

 

Storkyrkobadets framtid har diskuterats under minst fyra år. Det 

finns en rad problem med badets skick som behöver åtgärdas för 

att det ska kunna hålla öppet. Det handlar om ett stort 
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investeringsbehov av en både komplicerad och omfattande 

renovering. 

 

Att Södermalms stadsdelsnämnd nu går in med ett 

engångsbidrag för driften, så att badet kan fortsätta sin 

verksamhet fram till den 30 juni 2017, innebär också en 

möjlighet att hitta en långsiktig lösning. Här ska 

utbildningsnämnden vara behjälplig i arbetet med att försöka 

hitta en långsiktig lösning för badet. 

 
Ersättaryttrande  

Maria Jansson (Fi) hänvisade till det särskilda uttalande 

gemensamt från Socialdemokraterna, Miljöpartiet och 

Vänsterpartiet. 

 
Ersättaryttrande  

Christian Carlsson (KD) hänvisade till den gemensamma 

reservationen från Moderaterna, Liberalerna och Centerpariet. 



 Sammanträdesprotokoll 

Nr 01/2017 

Sida 46 (73) 

2017-02-02 

 

 

 

 

Utbildningsnämnden 

 

stockholm.se 

 

§ 27   

Mobiler i skolan 

Svar på skrivelse från Lotta Edholm m.fl. (L), Cecilia Brinck m.fl. (M) 
och Christian Carlsson (KD) 

 
Beslut 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

20 december 2016, dnr 1.1.3-8871/2016. 

 

Lotta Edholm m.fl. (L), Cecilia Brinck m.fl. (M) och Christian 

Carlson (KD) har inkommit med en skrivelse gällande mobiler i 

skolan, om bland annat vikten av att användandet av mobiler 

regleras under lektionstid så att undervisningen inte störs. 

 

Flera skolor har särskilda riktlinjer gällande mobilanvändning i 

skolan medan andra väljer att hantera detta inom ramen för sina 

ordinarie ordningsregler. Förvaltningen har inte uppgifter om 

exakt hur användandet av mobiltelefoner regleras på varje skola. 

Skolornas inriktning för vad som gäller förändras också över tid.  

 

Rektorerna i grund- och gymnasieskolan har det övergripande 

ansvaret för elevernas studiero och varje skola arbetar i samråd 

med eleverna fram en plan som sedan fastslås på skolan. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen i samarbete 

med gymnasieavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen. 

 
Yrkande 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

 

Vice ordföranden Lotta Edholm (L) och ledamoten Cecilia 

Brinck (M) framlade ett eget förslag till beslut och yrkade bifall 

för detta. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med hans yrkande. 
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Reservation 

Cecilia Brinck m.fl. (M) och Lotta Edholm m.fl. (L) reserverade 

sig mot nämndens beslut till förmån för eget förslag: 

 

att  avslå förvaltningens förslag till beslut. 

att  uppdra åt utbildningsförvaltningen att skaffa sig kunskap 

om hur användandet av mobiltelefoner regleras på 

stadens skolor. 

att  därutöver anföra: 

 

Mobiltelefoner och datorer kan vara viktiga instrument för 

lärande, men de kan också användas för att kränka andra elever. 

Mobiltelefoner kan också påverka studieron och elevernas 

möjligheter att hänga med på lektionerna. Det är därför viktigt 

att stadens lärare har möjlighet att samla in mobiltelefoner under 

lektionstid, samt att de känner att de har stöd för detta hos 

skolledning och utbildningsförvaltning. 

 

Det är beklagligt att utbildningsförvaltningen inte har uppgifter 

om hur användandet av mobiltelefoner regleras på stadens 

skolor. 
 
Ersättaryttrande  

Christian Carlsson (KD) hänvisade till den gemensamma 

reservationen från Moderaterna och Liberalerna. 
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§ 28   

Avslutssamtal för lärare 

Svar på skrivelse från Lotta Edholm m.fl. (L), Cecilia Brinck m.fl. (M), 
John Kåberg (C) och Christian Carlsson (KD) 

 
Beslut 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

4 januari 2017, dnr 1.1.3-8874/2016. 

 

Lotta Edholm m.fl. (L), Cecilia Brinck m.fl. (M), John Kåberg 

(C) och Christian Carlsson (KD) ställer i en skrivelse ett antal 

frågor om utbildningsförvaltningens rutiner för när en anställd 

säger upp sig.  

 

Utbildningsförvaltningen har tydliga rutiner på intranätet som 

används när en anställd säger upp sig. Bland annat ska en 

uppsägningsblankett användas, tjänstgöringsintyg ska skrivas 

och om hen begär ska betyg med vitsord och personliga 

värdeomdömen lämnas. I samband med att medarbetare avslutar 

sin anställning ska chefen erbjuda ett 

avgångssamtal/avslutssamtal. Information om vad detta 

innefattar finns på utbildningsförvaltningens intranät.  

 

Utbildningsförvaltningen ser att det finns ett värde i att, förutom 

avslutningssamtal mellan chef och medarbetare, ha en metod för 

att på central nivå fånga upp anledningarna till att medarbetare 

väljer att avsluta sin anställning på förvaltningen. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för personal och 

kompetensförsörjning i samråd med gymnasieavdelningen och 

grundskoleavdelningen.  

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 29   

Det behövs en ny skola i Mariehäll 

Svar på skrivelse från Lotta Edholm m.fl. (L), Cecilia Brinck m.fl. (M), 
John Kåberg (C) samt Christian Carlsson (KD) 

 
Beslut 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

till som svar på skrivelsen. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

9 januari 2017, dnr 1.1.3-9577/2016. 

 

I en skrivelse från Lotta Edholm m.fl. (L), Cecilia Brinck m.fl. 

(M), John Kåberg (C) samt Christian Carlsson (KD) ställs ett 

antal frågor med anledning av skolsituationen i Mariehäll. 

Frågorna ställs dels med tanke på att kapacitet saknas i 

Mariehällsskolan från höstterminen 2018 och dels med tanke på 

att stadsbyggnadsnämnden fortsätter att fatta beslut om 

nybyggnationer trots att skolfrågan ännu inte är löst. Två 

specifika platser tas upp som förslag på fastigheter att bygga 

skola på. Den ena platsen tittar förvaltningen redan på för detta 

ändamål, medan den andra av olika skäl inte är lämplig. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samverkan med grundskoleavdelningen samt 

exploateringskontoret. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

till som svar på skrivelsen. 

 
Yrkande 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

 

Vice ordföranden Lotta Edholm (L), ledamoten Cecilia Brinck 

(M) och tjänstgörande ersättaren John Kåberg (C) framlade ett 

eget förslag till beslut och yrkade bifall för detta. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med hans yrkande. 
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Reservation 

Cecilia Brinck m.fl. (M), Lotta Edholm m.fl. (L) och John 

Kåberg (C) reserverade sig mot nämndens beslut till förmån för 

eget förslag: 

 

att  delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut. 

att  uppdra åt utbildningsförvaltningen att återkomma med 

vilka fastigheter i Mariehäll som är aktuella för 

byggandet av en ny skola. 

att  uppdra åt utbildningsförvaltningen att återkomma med 

vilka beslutstidpunkter som är aktuella för ovanstående 

fastigheter. 

att  därutöver anföra: 

 

Det är positivt att det förs diskussioner om Enigheten 25 och 26 

och att SISAB har fått i uppdrag att utreda möjligheten att bygga 

en permanent skola på fastigheten. Att avfärda alternativet 

Mariehäll 1:10 med hänvisning till att beredningen av 

bostadsbyggande var långt gången när kapacitetsbristen 

identifierades är svagt. Dels för att kapacitetsbristen har varit 

känd en längre tid, dels för att också tämligen långt gångna 

byggplaner självklart går att omvärdera om det finns ett stort 

behov av exempelvis förskolor, skolor eller andra offentliga 

verksamheter. 

 
Ersättaryttrande  

Christian Carlsson (KD) hänvisade till den gemensamma 

reservationen från Moderaterna, Liberalerna och Centerpartiet. 

 



 Sammanträdesprotokoll 

Nr 01/2017 

Sida 51 (73) 

2017-02-02 

 

 

 

 

Utbildningsnämnden 

 

stockholm.se 

 

§ 30   

Vissa skollagsfrågor - del 4 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 110-1908/2016 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

3 januari 2017, dnr 1.6.1-9871/2016. 

 

Utbildningsdepartementet har i promemorian ”Vissa 

skolagsfrågor – del 4” föreslagit förändringar i skollagen. 

Förvaltningen är till största delen positiv till de förslag som 

framförs i promemorian. Förvaltningen har dock vissa 

synpunkter när det gäller promemorians förslag till ändringarna 

rörande möjligheten att återkalla tillstånd samt förslaget om 

ändringarna av bestämmelserna om registerkontroll. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samverkan med förskoleavdelningen, grundskoleavdelningen, 

gymnasieavdelningen och avdelningen för utveckling och 

samordning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 31   

En flexiblare ämneslärarutbildning 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 110-1823/2016 
 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

16 december 2016, dnr 1.6.1-9469/2016. 

 

Utbildningsnämnden har fått Utbildningsdepartementets 

promemoria, En flexiblare ämneslärarutbildning, på remiss från 

kommunstyrelsen. I promemorian föreslås åtgärder för att 

främja rekryteringen av lärare till grundskolans senare år. En ny 

variant på lärarutbildningens inriktning mot arbete i 

grundskolans årskurs 7-9 introduceras; utbildningen ska vara ett 

halvår kortare än idag och omfatta två undervisningsämnen. Det 

föreslås också att antalet tillåtna ämneskombinationer ökar så att 

de närmare motsvarar bestämmelserna för inriktningen mot 

gymnasieskolan. Dessutom föreslås att ämneskombinationen 

svenska och matematik ska tillåtas och att undervisningsämnet 

svenska som andraspråk ska kunna kombineras med valfritt 

ämne.  

 

Förvaltningen ställer sig positiv till de föreslagna ändringarna i 

ämneslärarutbildningen. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen i samverkan 

med avdelningen för utveckling och samordning och 

gymnasieavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 32   

Ökad insyn i välfärden 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 001804/2016 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen.  

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

5 januari 2017, dnr 1.6.1-9566/2016. 

 

Kommunstyrelsen har remitterat regeringens utredning Ökad 

insyn i välfärden till utbildningsnämnen. Utredningen föreslår 

att offentlighetsprincipen ska gälla för offentligt finansierad, 

privat utförd vård och omsorg samt utbildning inom vissa skol- 

och utbildningsformer. Det medför att arkivlagen ska göras 

tillämplig på arkiven hos enskilda juridiska personer som driver 

offentligt finansierad vård och omsorg samt utbildning inom 

vissa skol- och utbildningsformer.  

 

Förvaltningen ser i huvudsak positivt på utredningens förslag 

men i vissa delar har förvaltningen invändningar eller anser att 

det finns behov av att ytterligare förtydliganden. Invändningarna 

avser undantaget från offentlighetsprincipen för de privata 

öppna fritidsverksamheterna. Det behövs även förtydliganden 

kring offentlighet och sekretess för den kommunala tillsynen 

liksom för meddelarfriheten och företagshemligheter i de fall 

där verksamheten bara delvis är finansierad av offentliga medel. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samverkan med förvaltningens övriga avdelningar. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen.  

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Yrkande 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

 

Vice ordföranden Lotta Edholm (L), ledamoten Cecilia Brinck 

(M) och tjänstgörande ersättaren John Kåberg (C) framlade ett 

eget förslag till beslut och yrkade bifall för detta. 
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Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med hans yrkande. 

 
Reservation 

Cecilia Brinck m.fl. (M), Lotta Edholm m.fl. (L) och John 

Kåberg (C) reserverade sig mot nämndens beslut till förmån för 

eget förslag: 

 

att  delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut. 

att  därutöver anföra: 

 

Vi vill betona vikten av transparens hos de alternativa utförarna 

av offentligt finansierad vård och omsorg, förskola, 

fritidsverksamhet och vuxenutbildning.  Lika villkor bör i 

princip gälla för alla huvudmän som bedriver skolverksamhet. 

En utvidgning av offentlighetsprincipen så som den är 

föreslagen kommer att drabba de alternativa utförarna oskäligt i 

jämförelse med offentlig sektor. 

 

Merparten av utförarna som berörs är småföretagare – kvinnliga 

småföretagare. Det finns en jämställdhetsaspekt av förslaget 

som inte har analyserats. Ur demokratisynpunkt vore det också 

angeläget att skapa rättsliga garantier för att medborgarna får 

tillgång till information om den offentligt finansierade välfärden 

på goda och enhetliga villkor. Det tillgodoses genom att 

lagstiftaren anger vilka uppgifter hos enskild utförare som ska 

omfattas av handlingsoffentlighet. 

 

Vi tillstyrker den del av förslaget som behandlar 

meddelandeskydd. En arbetstagare ska ha möjlighet att lämna 

uppgifter till media utan risk för att identifieras oavsett 

arbetsgivarens organisationsform. 
 

Frågan om arkivansvar och överlämnande av handlingar hos 

privata utförare kräver noggranna överväganden och klargöranden 

i det fortsatta lagstiftningsarbetet – både i ett bevarandeperspektiv 

och från kostnadssynpunkt. 
 
Ersättaryttrande  

Christian Carlsson (KD) hänvisade till den gemensamma 

reservationen från Moderaterna, Liberalerna och Centerpartiet. 
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§ 33   

Det stämmer! Ökad transparens och mer lika villkor (SOU 

2016:77) 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 110-1900/2016 
 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

13 januari 2017, dnr 1.6.1-9766/2016. 

 

I betänkandet ”Det stämmer! – Ökad transparens och mer lika 

villkor” (SOU 2016:66) slutredovisar den av regeringen tillsatta 

Skolkostnadsutredningen sitt uppdrag att kartlägga hur 

budgetering och redovisning går till i kommuner och hos 

enskilda huvudmän för fristående skolor. Syftet bakom 

uppdraget har varit att överväga förutsättningar och ta fram 

förslag för hur en jämförbar ekonomisk information på 

skolenhetsnivå ska kunna presenteras. Skolkostnadsutredningen 

har även haft i uppdrag att se över bestämmelserna om 

beräkning av, och beslut om, bidrag till fristående skolor i syfte 

att säkerställa lika villkor mellan kommunala och fristående 

huvudmän. 

 

Förvaltningen välkomnar utredningens ambition att skapa 

förutsättningar för att en jämförbar ekonomisk information på 

skolenhetsnivå ska kunna presenteras, och för att lika villkor 

mellan kommunala och fristående huvudmän ska kunna 

säkerställas genom tydliga och likvärdiga bestämmelser rörande 

beräkning av och beslut om bidrag till fristående skolor. 

 

Förvaltningen ställer sig bakom utredningens förslag att det i 

skollagen ska anges att bidraget till enskilda huvudmän förutom 

grundbelopp, och i förekommande fall tilläggsbelopp, även ska 

bestå av ett strukturbelopp. Förvaltningen ställer sig även bakom 

utredningens förslag att schablonen avseende ersättning för 

administrativa kostnader ska tas bort. 

 

Förvaltningen vill dock framhålla att de förslag som utredningen 

presenterar angående ett utvecklat system för bestämmande av 

bidragsbelopp, samt om krav på ekonomisk redovisning på 

enhetsnivå, kommer att innebära ökad administration samt 

ökade kostnader för kommunen. Förvaltningen anser också att 

för särskilt Stockholms stads vidkommande har vissa av 
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förslagen en betydligt större påverkan på den kommunala 

självstyrelsen än vad utredningen gör gällande. 

 

Förvaltningen vill också framhålla att utredningens förslag 

angående tilläggsbelopp för så kallade fristående resursskolor 

har en betydligt större påverkan på vårdnadshavares möjlighet 

att fritt välja skola liksom på karaktären av relationer mellan 

kommunerna och sådana skolor än vad som framkommer i 

betänkandet. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för utveckling och 

samordning i samråd med avdelningen för ekonomi och 

styrning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 34   

Inrätta ett expertråd för utveckling av Stockholms skolor 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 106-1452/2016 

 
Beslut 

Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande 

till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

9 januari 2017, dnr 1.6.1-9118/2016. 

 

Lotta Edholm (L) och Jan Jönsson (L) föreslår i en motion att 

staden inrättar ett oberoende expertråd för att granska stadens 

skolor. Eftersom det redan finns institutioner och initiativ på 

nationell nivå och eftersom staden har breda kontaktytor med 

akademin, en rad pågående samarbeten och ett systematiskt 

kvalitetsarbete anser förvaltningen inte att behovet av ytterligare 

en expertgrupp är tillräckligt stort. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för utveckling och 

samordning i samverkan med gymnasieavdelningen, 

grundskoleavdelningen och avdelningen för personal och 

kompetensförsörjning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande 

till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

 
Yrkande 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

 

Vice ordföranden Lotta Edholm (L) framlade ett eget förslag till 

beslut och yrkade bifall för detta. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med hans yrkande. 

 
Reservation 

Lotta Edholm m.fl. (L) reserverade sig mot nämndens beslut till 

förmån för eget förslag: 

 

att  avslå förvaltningens förslag till beslut. 

att  tillstyrka motionen. 

att  därutöver anföra:  
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Kunskap och bildning skapar frihet och ger varje människa makt 

att forma sitt liv. Kunskap bryter ner barriärer och skapar nya 

insikter. Det är lika sant för sex- eller sjuåringen som plötsligt 

knäcker läskoden, som för forskaren eller företagaren som kan 

omsätta en ny idé till verklighet. 

 

Andelen elever behöriga till gymnasiet i Stockholm fortsätter att 

ligga kvar på ungefär samma nivå, trots de insatser som görs i 

staden skolor för att alla elever ska uppnå godkända resultat. 

Skillnader mellan pojkars och flickors studieresultat, motivation 

och studieval är stora, och detsamma gäller skillnaden i 

skolresultat mellan områden och stadsdelar. 

 

Granskningen av skolväsendet i Stockholm måste vila på 

evidensbaserad grund.  Även oberoende aktörer måste kunna 

granska Stockholms stads agerande som skolhuvudman. Vi vill 

därför att ett oberoende expertråd tillsätts med 

kommunstyrelsens uppdrag att granska Stockholms skolväsende 

och jämföra arbetssätt med internationell best practice. 

 
Ersättaryttrande  

Christian Carlsson (KD) hänvisade till reservationen från 

Liberalerna. 
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§ 35   

Meningsfull fritid 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 106-1450/2016 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

17 januari 2017, dnr 1.6.1-9117/2016. 

 

Per Ossmer (SD), Martin Westmont (SD) och Bengt Herke (SD) 

föreslår i en motion att Stockholms stad inrättar verksamheten 

 ”Meningsfull fritid” för att de klyftor och utanförskap som 

under senare tid har utvecklats bland människor kan brytas. 

Skola, fritidshem och föreningsliv föreslås samverka för att 

utveckla en verksamhet med stimulerad miljö där ett rikt utbud 

av aktiviteter och läxhjälp erbjuds. Idrottandet lyfts fram som ett 

viktigt inslag i verksamheten och som motionärerna menar leder 

till förbättrad hälsa, bättre studieresultat och goda 

förutsättningar för social samvaro mellan barn, unga och vuxna.  

 

Förvaltningen delar uppfattningen om att elever ska erbjudas en 

meningsfull fritid och att idrott/rörelse bidrar till bättre hälsa och 

studiemotivation. Inom förvaltningen pågår det flera olika 

satsningar för att erbjuda en meningsfull fritid och möjlighet till 

rörelse. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 36   

Förbättra barnens säkerhet i förskolorna i Stockholms stad 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 106-1453/2016 
 
Beslut 

Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande 

till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

12 januari 2017, dnr 1.6.1-9119/2016. 

 

Jonas Naddebo (C) har i en motion framfört förslag i syfte att 

förbättra barnens säkerhet på förskolorna i Stockholms stad. 

Framförallt föreslås att staden ställer krav på att förskolorna som 

verkar inom staden ger systematisk och regelbunden 

personalutbildning i hjärt- och lungräddning (HLR) och olycks- 

och riskhantering. 

 

Det pågår ett systematiskt arbete kring barnsäkerhet där även 

utbildning i första hjälpen för barn ingår på stadens förskolor. 

Samtidigt sker detta på olika sätt och med olika frekvens. 

 

Kommunfullmäktige har i budget 2017 gett utbildningsnämnden 

i uppdrag att ta fram centrala riktlinjer för barnsäkerheten i 

stadens förskoleverksamhet. Syftet är att förstärka det 

systematiska barnsäkerhetsarbetet och skapa en ökad 

likvärdighet.  

 

Förvaltningen föreslår att frågan om systematisk och 

regelbunden personalutbildning i första hjälpen för barn samt 

olycks- och riskhantering blir en del i den utredning som 

kommer ligga till grund för dessa riktlinjer. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom förskoleavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande 

till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

 
Yrkande 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

 

Tjänstgörande ersättaren John Kåberg (C) framlade ett eget 

förslag till beslut och yrkade bifall för detta. 
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Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med hans yrkande.  

 
Reservation 

John Kåberg (C) Reserverade sig mot nämndens beslut till 

förmån för eget förslag: 

 

att  tillstyrka motionen. 

att  därutöver anföra följande: 

 

Centerpartiet ser fram emot att förvaltningen tänker föreslå att 

den utredningen som ska ta fram riktlinjerna nu tar med sig vårt 

förslag. Dock finns det några viktiga aspekter att ta hänsyn i det 

vidare arbetet. Förskolornas ekonomi kan inte vara en faktor 

som avgör om personalen får den HLR-utbildning som är 

nödvändig. Dessutom kan det pedagogiska utvecklingsarbetet 

inte hamna i skuggan för att ge förskolepersonalen möjligheten 

att genomföra HLR-utbildningar, båda dessa behövs för en trygg 

verksamhet. Något som skulle säkra en sådan strategi som 

förvaltningen har fått i uppdrag vore att alla nyanställda 

genomgick en HLR-utbildning som en del av sin introduktion.  

 

Strategin behöver dessutom innehålla tydliga skrivelser som ett 

likvärdigt HLR-arbete och ett systematiskt säkerhets- och 

krisberedskapsarbete. Tyvärr ser vi att även beredskap behöver 

finnas för värre scenarier och kriser än de som nämns i 

förvaltningens svar på motionen.  
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§ 37   

Minska smittorisker i förskolan 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 140-1696/2016 
 
Beslut 

Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på remissen. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

12 januari 2017, dnr 1.6.1-9254/2016. 

 

Jonas Naddebo (C) har i en motion framfört förslag i syfte att 

minska smittorisker i förskolan och föreslår bland annat att 

kunskapsläget ska utforskas och att en ”best practice” utformas. 

 

Det finns en medvetenhet om dessa frågor i förskolorna, 

stödmaterial från Folkhälsomyndigheten, Smitta i förskolan, 

samt från Vårdguiden inom Stockholms läns landsting och 

tillsyn från Miljöförvaltningen av förskolornas städ- och 

hygienrutiner. 

 

Utbildningsnämnden har i budget 2017 fått i uppdrag av 

kommunfullmäktige att ta fram centrala riktlinjer för 

barnsäkerhet för den kommunala förskoleverksamheten. 

Förvaltningen föreslår att frågan om kunskapsspridning och 

information ses över i arbetet med dessa riktlinjer. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom förskoleavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på remissen. 

 
Yrkande 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

 

Tjänstgörande ersättaren John Kåberg (C) framlade ett eget 

förslag till beslut och yrkade bifall för detta. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med hans yrkande. 

 

Reservation 
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John Kåberg (C) reserverade sig mot nämndens beslut till 

förmån för eget förslag: 

 

att  tillstyrka motionen. 

att   därutöver anföra följande: 

 

Att minska smittoriskerna på stadens förskolor är någonting att 

sträva efter. Genom förbättrade hygienrutiner på förskolorna 

kan antalet infektionssjukdomar bland barnen minska. Därmed 

minskas även antibiotikaförbrukningen, vilket är en viktig del i 

kampen mot antibiotikaresistenta bakterier. Och som 

motionären påpekar finns det framgångsrika metoder för detta.  

 

Eftersom metoderna och hygienrutinerna ofta skiftar mellan 

olika förskolor och kommuner vill Centerpartiet ge 

utbildningsnämnden i uppdrag att utforma en ”best practice” för 

stadens förskoleverksamhet i syfte att minska smittorisker vid 

sjukdomar.  

 

Vi välkomnar förvaltningens synpunkt att i 

utbildningsnämndens uppdrag för 2017 om att ta fram centrala 

riktlinjer för barnsäkerhet för den kommunala 

förskoleverksamheten, även inkludera frågan om 

kunskapsspridning och information om smittspridning i arbetet. 

 

Förvaltningen påpekar att det formellt är miljöförvaltningen som 

enligt miljöbalken har uppföljningsansvaret för städ- och 

hygienrutiner i stadens förskolor, medan landstinget och 

Folkhälsomyndigheten ansvarar för medicinska frågor kring 

smittspridning.  

 

Dock delar vi delar inte förvaltningens synpunkt att det är någon 

eller några av dessa förvaltningar och myndigheter som är bäst 

lämpade för en eventuell ”best practice” på området, utan 

snarare att ansvaret för att ta fram en ”best practice” bör ligga 

hos utbildningsförvaltningen, samt att detta bör ske under 2017. 
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§ 38   

Samråd om ny översiktsplan för Stockholm 

Svar på remiss från Stadsbyggnadskontoret, dnr 2015-10143 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till stadsbyggnadskontoret som svar på 

samrådsremissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

5 december 2016, dnr 1.6.1-9307/2016. 

 

Utbildningsförvaltningen har fått samrådsförslaget till ny 

översiktsplan för Stockholm på remiss från 

Stadsbyggnadskontoret. Förslaget presenterar mål, strategier för 

genomförande samt ett antal allmänna intressen som ska ligga 

till grund för stadsplanering och stadsbyggande i Stockholms 

stad. Förslaget innehåller också en beskrivning av lokala 

utvecklingsmöjligheter inom stadens stadsdelsområden. 

 

Förvaltningens tjänsteutlåtande innehåller, förutom ett antal 

övergripande synpunkter på översiktsplanens innehåll utifrån 

utbildningsnämndens ansvarsområden, även specifika 

kommentarer till stadsdelarnas lokala utvecklingsmöjligheter 

utifrån ett skolplaneringsperspektiv. Dessutom förs en 

diskussion om gymnasieskolans specifika förutsättningar ur ett 

regionalt perspektiv. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samverkan med förskoleavdelningen, grundskoleavdelningen, 

gymnasieavdelningen samt avdelningen för utveckling och 

samordning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till stadsbyggnadskontoret som svar på 

samrådsremissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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Särskilt uttalande 

Lotta Edholm m.fl. (L) anmälde ett särskilt uttalande enligt 

nedan: 

 

Det är viktigt att Stockholms fortsatta planering utgår från 

områdesplanering. Goda lokala områdesplaner som noga 

analyserat det aktuella områdets landskapsmässiga och 

kulturhistoriska förutsättningar och som på ett strukturerat och 

inkluderande sätt tagit till sig lokalbefolkningens kunskap om 

att leva i området ger rätt förutsättningar för en stadsutveckling 

som håller i minst hundra år. 

 

Områdesplaner är ett annat sätt att planera nybyggnation än de 

förtätningar som ofta skett utan en genomtänkt strategi i många 

av våra förorter. De utgör en god grund för att göra större, 

mindre detaljerade detaljplaner. Den största fördelen med 

områdesplanerna är att de ger goda förutsättningar för att 

planera in all samhällelig infrastruktur så som skolor, förskolor, 

äldreboende och idrottsytor i takt med att staden växer. 

Översiktsplanen behöver bli tydligare i vad som är prioriterat i 

de olika områdena. 

 

Staden behöver också bli bättre på att se till att även sådan 

infrastruktur som inte utgörs av gator, spår, bostäder, 

arbetsplatser och kommersiella lokaler byggs ut för att klara av 

framtida behov. Det handlar inte minst om ytor och fastigheter 

för förskolor och skolor.  Vi kan inte enbart bygga bostäder, vi 

måste bygga stad, med allt vad det innebär. I dag fungerar inte 

planeringen av dessa funktioner. Det finns en rad exempel på 

nybyggnadsområden där bristen på förskole- och skollokaler är 

stor. Med en bättre planering hade detta gått att undvika. 

Översiktsplanen måste därför bli mer konkret i dessa avseenden. 

  

Stockholm behöver också utvecklas till en mer sammankopplad 

stad. I dag isoleras framförallt ytterstadsområdena effektivt från 

varandra av breda trafikleder eller otillgängliga naturområden. 

Det måste bli enklare att röra sig mellan olika stadsdelar, och vi 

måste därför förbättra framförallt gångstråk, cykelvägar och 

kollektivtrafikförbindelser mellan stadsdelarna. Fler stadsdelar 

ska även byggas ihop i syfte att öka tillgängligheten, tryggheten, 

den sociala integrationen, det naturliga flödet och det 

ekonomiska utbytet mellan områdena. 

 
Särskilt uttalande 

John Kåberg (C) anmälde ett särskilt uttalande enligt nedan: 

 

Den största fördelen med områdesplanerna är att de ger goda 

förutsättningar för att planera in all samhällelig infrastruktur så 
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som skolor, förskolor, äldreboende och idrottsytor i takt med att 

staden växer. Översiktsplanen behöver bli tydligare i vad som är 

prioriterat i de olika områdena. 

 

Staden behöver också bli bättre på att se till att även sådan 

infrastruktur som inte utgörs av gator, spår, bostäder, 

arbetsplatser och kommersiella lokaler byggs ut för att klara av 

framtida behov. Det handlar inte minst om ytor och fastigheter 

för förskolor och skolor.  Vi kan inte enbart bygga bostäder, vi 

måste bygga stad, med allt vad det innebär. I dag fungerar inte 

planeringen av dessa funktioner. Det finns en rad exempel på 

nybyggnadsområden där bristen på förskole- och skollokaler är 

stor. Med en bättre planering hade detta gått att undvika. 

Översiktsplanen måste därför bli mer konkret i dessa avseenden. 

 

Glädjande är att ÖP föreslår en omvandling av flera trafikleder i 

Stockholm till stadsboulevarder. Dock anser vi att en utredning 

kring planering och exploatering av dessa trafikleder bör ske 

snarast, och inte som ÖP föreslår det på längre sikt. Detsamma 

gäller för överdäckningar av trafikleder, där översiktplanen 

förefaller kyligt inställd. Vi menar å andra sidan att det är ett 

konstruktivt sätt att utnyttja så mycket utrymme som möjligt för 

att bygga ihop staden där järnväg, spår eller vägar separerar 

områden.  

 

Att Stockholm växer råder det få tvivel om. Frågan är bara hur. 

Därför hade vi önskat att ÖP innehöll mer om hur höga hus och 

tät bebyggelse effektivt sparar grönområden och möjliggör för 

nya grönområden att anläggas.  

 

Vi vill även poängtera och synliggöra att det i översiktplanen 

helt saknas ambitioner på fler miljöprofils eller 

miljöspetsområden i Stockholm, vilket vi ställer oss kritiska till. 

 
Ersättaryttrande  

Christian Kåberg (KD) hänvisade till det särskilda uttalande från 

Liberalerna. 

 



 Sammanträdesprotokoll 

Nr 01/2017 

Sida 67 (73) 

2017-02-02 

 

 

 

 

Utbildningsnämnden 

 

stockholm.se 

 

§ 39   

Strategi och riktlinjer för hantering av fordon för 

kommunkoncernen Stockholms stad 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 129-1092/2016 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen.  

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

10 januari 2017, dnr 1.6.1-6617/2016. 

 

Kommunstyrelsen har remitterat strategi och riktlinjer för 

hantering av fordon för kommunkoncernen Stockholms stad till 

utbildningsnämnden. Förslaget har tidigare remitterats men 

förändrats så mycket att för att uppfylla beredningstvånget i 

kommunallagen remitteras det igen.  

 

Förvaltningen ser positivt på att strategin och riktlinjerna 

innebär att det kommer att finnas ett större centralt stöd vid 

anskaffning och innehav av fordon och ställer sig positiv till 

förslaget. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen.  

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 40   

Psykisk ohälsa ett växande problem - Stockholm behöver 

en stark samlad stadsövergripande strategi för att kunna 

göra skillnad 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 1.6.1-8098/2016 

 
Beslut 

Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande 

till kommunstyrelsen som svar på remissen.  

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

12 januari 2017, dnr 1.6.1-8098/2016. 

 

I en motion till kommunfullmäktige yrkar Johanna Sjö (M) att 

Stockholm tar fram en samlad strategi för ett tvärsektoriellt 

arbete för att främja psykisk hälsa och förebygga psykisk ohälsa 

i ett livscykelperspektiv och att strategin behöver ges politisk 

prioritet genom samordnad strategisk styrning centralt i 

kommunen och ett centralt placerat utvecklingsstöd för 

förvaltningarnas utveckling inom området.  

 

Utbildningsförvaltningen ser inte behov av en samlad strategi 

för ett tvärsektoriellt arbete utan snarare bör det arbete som 

redan pågår på skolorna för att främja hälsa bland medarbetarna 

förstärkas. Förvaltningen vill även framhålla vikten av en 

styrkedja där parallella program och strategier kompletterar och 

stöttar verksamheten och inte konkurrerar med de mål och 

indikatorer som kommunfullmäktige sätter upp för respektive 

förvaltning. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för personal och 

kompetensförsörjning i samråd med avdelningen för utveckling 

och samordning, avdelningen för uppdrag kring lärande och 

elevhälsa, grundskoleavdelningen och gymnasieavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande 

till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

 
Yrkande 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

 

Ledamoten Cecilia Brinck (M) framlade ett eget förslag till 

beslut och yrkade bifall för detta. 
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Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med hans yrkande. 

 
Reservation 

Cecilia Brinck m.fl. (M) reserverade sig mot nämndens beslut 

till förmån för eget förslag: 

 

att  tillstyrka motionen. 

att  därutöver anföra: 

 

Det är glädjande att kommunerna i Stockholms län, KSL, har 

under hösten 2016 tillsammans med samtliga kommuner i länet, 

Stockholms läns landsting och Nationell samverkan för psykisk 

hälsa (NSPH) arbetat för att upprätta en länsövergripande 

handlingsplan för psykisk hälsa som sträcker sig från 2016 till 

2020. Samt att flera andra initiativ till att motverka psykisk 

ohälsa har påbörjats.    

 

Men det som görs räcker det inte på långa vägar - mycket mer 

behöver göras. I ett läge när Stockholm står inför 

arbetskraftsbrist är det nödvändigt att göra allt för att bevara och 

optimera mänskliga humankapitalet – detta är ett av våra allra 

viktigaste frågor ur ett tillväxtperspektiv. Att det nu pågår en 

mängd olika aktiviteter är ett skäl för en samlande strategi så att 

synkronisering kan öka effektiviteteten. Annars är risken att 

många satsningar görs, men att utkomsten ändå blir begränsad. 

Det finns också en ledartröja att ta på - Stockholm är en stor stad 

med utvecklingsmuskler och kunde med en sådan strategi bli 

förebild i Sverige. Internationellt är det nu flera stora städer som 

tar fram strategier för psykisk hälsa. Stockholm borde ta efter 

detta och ligga i framkant i Sverige och visa vägen. 

 

Psykisk ohälsa är en allvarig folkhälsosjukdom där flera insatser 

behövs, för att stärka arbetet ytterligare bör staden även 

samverka med andra städer världen över för att använda andras 

forskning beprövade erfarenheter kring ledning och styrning, 

stadsövergripande utvecklingsstöd och specifika insatser inom 

respektive förvaltningsområde. Därför är det bekymmersamt att 

de exempel på aktiviteter som lyfts endast motsvarar delar av de 

fem områden som lyfts i överenskommelsen mellan Staten, 

Landstingen och Kommunerna.  

 

De områden som särskilt saknas är fokusområdena: 

- ledning, styrning och samordning 

- förebyggande och främjande  

- tidig upptäckt och insats 
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Det är anmärkningsvärt att dessa inte avspeglas i arbetssätt som 

behöver etableras och med de resurser staden har fått för att 

utveckla arbetet. Det är en ganska blygsam och passiv ansats 

som redovisas när man betänker a) att den sammantagna 

samhällskostnaden som detta område tar i anspråk (enl. OECD, 

4 % av BNP och sannolikt avsevärt mer i stadens kostnadsbild), 

b) att insatser för depression och ångest bedöms ge 4-5 gånger 

pengarna tillbaka. Kostnaden för passivitet är hög både vad 

gäller mänskligt lidande och ren ekonomisk skada. Det är tydligt 

att det behöver en mer stadsövergripande överblick för att få in 

hela perspektivet. 

 

Det finns redan strategiska resurser och politiska åtaganden 

såsom sociala investeringsfonden och Kommissionen för ett 

hållbart Stockholm som skulle kunna användas för utveckla ett 

samlat grepp kring de fem centrala områden som beskrivs i 

överenskommelsen mellan Sveriges kommuner och landsting 

och Staten.  

 

Det är beklämmande att uppgiften som arbetsgivare inte alls 

berörs. Det är en kostsam och ineffektiv resursanvändning att 

inte arbeta aktivt med psykisk hälsa (stressprevention etc.) bland 

medarbetare – något som borde ligga högt på samtliga 

arbetsgivares agenda, men inte minst de offentligas.  Stockholm 

borde ligga i framkant tillsammans med städer som New York, 

London, Philadelphia, Sydney för att som stad skapa 

sammanhållna lösningar kring befolkningens välbefinnande och 

psykiska hälsa. 

 
Ersättaryttrande  

Christian Carlsson (KD) hänvisade till reservationen från 

Moderaterna. 
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§ 41   

Ansökan om utdömande av vite 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden beslutar, enligt 7 kap. 23 § skollagen 

(2010:800) och 6 § lag (1985:206) om viten, att ansöka hos 

förvaltningsrätten att: 

 

VH1 ska förpliktas att utge vite om 330 kr per skoldag och barn 

för perioden mellan 14 september 2015 – 31 maj 2016 (152 

skopliktiga kalenderdagar) med anledning av att 

utbildningsnämndens föreläggande från den 20 augusti 2015 

inte följts.  

 

VH2 ska förpliktas att utge vite om 330 kr per skoldag och barn 

för perioden mellan 14 september 2015 – 31 maj 2016 (152 

skopliktiga kalenderdagar) med anledning av att 

utbildningsnämndens föreläggande från den 20 augusti 2015 

inte följts. 

 

1. Stadsledningskontorets juridiska avdelning ges uppdrag att, 

enligt tidigare utfärdad fullmakt, föra utbildningsnämndens 

talan i allmän förvaltningsdomstol. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

9 januari 2017, dnr 4.2.2-5405/2015. 

 

VH1 och VH2 är vårdnadshavare till XX, YY och ZZ. Barnen 

har inte varit i skolan under läsåret 2015/2016. Den 27 

november 2014 beslutade utbildningsnämnden att förelägga 

vårdnadshavarna att vid vite tillse att barnen fullgör skolplikten. 

Vårdnadshavarna har överklagat beslutet och fortsatt att hålla 

barnen hemma. Den 19 februari 2015 beslutade 

utbildningsnämnden att ansöka om vitets utdömande för 

perioden 8 dec 2014 – 13 februari 2015.  

 

Den 20 augusti 2015 beslutade utbildningsnämnden att 

förelägga vårdnadshavarna att vid vite tillse att barnen fullgör 

skolplikten. Utbildningsförvaltningen föreslår att 

utbildningsnämnden nu ska ansöka hos förvaltningsrätten om 

utdömande av vitet för läsåret 2015/2016 med anledning av att 

eleverna inte infunnit sig i skolan. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 
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Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden beslutar, enligt 7 kap. 23 § skollagen 

(2010:800) och 6 § lag (1985:206) om viten, att ansöka hos 

förvaltningsrätten att: 

 

VH1 ska förpliktas att utge vite om 330 kr per skoldag och 

barn för perioden mellan 14 september 2015 – 31 maj 2016 

(152 skopliktiga kalenderdagar) med anledning av att 

utbildningsnämndens föreläggande från den 20 augusti 2015 

inte följts.  

 

VH2 ska förpliktas att utge vite om 330 kr per skoldag och 

barn för perioden mellan 14 september 2015 – 31 maj 2016 

(152 skopliktiga kalenderdagar) med anledning av att 

utbildningsnämndens föreläggande från den 20 augusti 2015 

inte följts. 

 

2. Stadsledningskontorets juridiska avdelning ges uppdrag att, 

enligt tidigare utfärdad fullmakt, föra utbildningsnämndens 

talan i allmän förvaltningsdomstol. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 42   

Övriga frågor 

Inga övriga frågor anmäldes. 


